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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicatele cheamă oamenii la proteste duminică 
Sindicaliștii de la BNS și Cartel Alfa ies duminică în stradă. La protestul din Capitală sunt așteptate și mai multe 
organizați civice. Cu toții cer demisia Guvernului și protestează față de modificările fiscale și legile justiției. 
Mitingul este programat la ora 18.00. 
 39 de grupuri civice și organizații neguvernamentale semnează, alături de cele două mari confederații sindicale, 
apelul la protest. Acestea cer retragerea legilor justiției și a legilor de modificare a codurilor penale, respingerea în 
parlament a ordonanței privind modificarea legislației fiscale și demisia Guvernului și a președinților Camerei 
Deputaților și Senatului. 
„România a ajuns într-unul dintre cele mai grave momente ale istoriei sale postcomuniste, comparabil cu 
mineriadele din anii ’90, criza financiară și tăierea salariilor bugetarilor din 2010. Confiscarea politică a sistemului 
de justiție, capturarea statului de către o mafie politică care slăbește legislația anticorupție pentru a scăpa de 
răspundere penală, războiul politic și instituțional 
declanșat de Guvern împotriva societății civile, atacurile majorității parlamentare împotriva aliaților din NATO și 
UE, haosul fiscal și deprecierea accelerată a leului, creșterea prețurilor și a deficitului bugetar vor arunca România 
de facto în afara Uniunii Europene și NATO. 
Consecințele deciziilor guvernamentale de astăzi ne vor urmări pentru zeci de ani, ne vor plasa în sfera 
autoritarismului politic, a jafului banilor publici, a impunității politicienilor și a sărăciei”, se arată în comunicatul 
sindicaliștilor. 
De asemenea, BNS anunță și un protest masiv în 12 decembrie. 
„Biroul Executiv a hotărât realizarea unei acțiuni de protest în Bucrești pe 12 decembrie, pentru că în paralel avem 
acțiuni de natură juridică, unele dintre ele vor ajunge la CCR”, a spus la Digi24 Dumitru Costin, preşedintele BNS. 
El adaugă că în urma modificătilor fiscale vor fi afectați în primul rând lucrătorii din sectorul bugetar: „Încă nu 
realizează consecințele legii 153, mulți dintre ei trăiesc într-o zonă în stratosferă. Nu vrem să ne trezim la 
jumătatea anului viitor, după creșterea salariilor brute, să dăm salariile înapoi, vin cu propuneri de genul hai să 
dăm prime, stimulente în bani, să nu piardă la venitul net”, a adăugat el. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Zi NEBUNĂ la Parlament: Moţiunea de cenzură va fi dezbătută, în timp ce liberalii fac lanţ uman la Palatul 
Parlamentului! 'Protest pe roți' față de Guvern 
Moţiunea de cenzură depusă de PNL - ”PSDragnea, în campanie mumă, la putere ciumă” - va fi dezbătută în 
plenul Parlamentului joi, începând cu ora 11.00. De la aceeaşi oră, liberalii au anunţat că vor face un lanţ uman în 
jurul Palatului Parlamentului, manifestaţie la care va participa şi liderul PNL, Ludovic Orban. 
Moţiunea de cenzură a PNL a fost depusă la Parlament vinerea trecută şi a fost citită luni după-amiază într-o 
şedinţă comună a Camerei Deputaţilor şi Senatului. Miercuri, Birourile Permanente Reunite au decis 
ca dezbaterea moţiunii de cenzură depusă să aibă loc joi, începând cu ora 11.00. Între timp, liberalii susțin că mai 
au nevoie de aproximativ 20 de voturi pentru ca moțiunea să treacă. De asemenea, în această perioadă s-au dus 
negocieri om la om în Parlament, însa cei de la PNL nu au avut sorți de izbândă. 
PNL i-a chemat în Parcul Izvor pe cei nemulţumiţi de actuala guvernare, pentru a face un lanţ uman în jurul 
Palatului Parlamentului joi, de la ora 11.00, în timpul dezbaterii moţiunii de cenzură. 
"Îi invităm alături de noi pe toţi cei care doresc să oprească haosul din economie şi atacul la Justiţie şi să participe 
la acţiunile de protest organizate de PNL, joi, în jurul Parlamentului pentru susţinerea moţiunii de cenzură 
împotriva guvernului condus de Dragnea şi Tudose", au anunţat liberalii. 
Reprezentanţii PNL au mai spus că luptă cu toate armele constituţionale "pentru a opri distrugerea economiei şi 
subordonarea instituţiilor democratice independente de către guvernarea PSDragnea", adăugând că pentru 
aceasta e nevoie de susţinerea cetaţenilor care "pot şi trebuie să-şi exprime public nemulţumirile şi să ceară 
parlamentarilor să voteze moţiunea de cenzură iniţiată de PNL". 
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Preşedintele UDMR, Kelemen Hunor, a anunţat marţi, la finalul unei reuniuni a grupurilor parlamentare ale 
Uniunii, că maghiarii se vor abţine la moţiunea de cenzură depusă de PNL împotriva Guvernului, susţinând că 
iniţiatorii demersului nu propun şi alternative la guvernarea PSD: nici nume de premier, nici direcţia în care vor să 
ducă ţara, nici politici publice în sectoarele cele mai importante şi nici elementele din programul de guvernare. 
”Am constatat că nu există, la concluzii (în moţiunea de cenzură - n. red.), altceva decât deficit 3%, nevoie de 
transparenţă şi reducerea birocraţiei, dar nu nume de premier, direcţia în care vor să ducă ţara, nu politici publice 
în sectoarele cele mai importante şi nu elementele din programul de guvernare, măcar baza pe care se poate 
construi un program de guvernare”, a declarat Kelemen Hunor. 
Preşedintele UDMR a spus că în aceste condiţii este greu să susţii o moţiune de cenzură, ”aproape imposibil”. 
Liberalii au înregistrat vineri la Parlament moţiunea de cenzură intitulată ”PSDragnea, în campanie mumă, la 
putere ciumă”, în textul căreia fac inventarul ”minciunilor”, al ”nerealizărilor” şi al măsurilor care, arată ei, au 
destabilizat economia în cele zece luni de când coaliţia PSD – ALDE a preluat guvernarea. Moţiunea a fost semnată 
de 148 de parlamentari de la PNL, USR, PMP şi independenţi. 
”În mai puţin de un an, guvernarea PSD-ALDE a aruncat la coşul de gunoi promisiunile făcute în campanie şi, odată 
cu ele, speranţele românilor într-un trai mai bun. Beneficiile unei creşteri economice substanţiale au fost anulate 
de măsurile populiste şi haotice luate în economie de cuplul de economişti de renume mondial Dragnea - Tudose 
împotriva mediului de afaceri şi a contribuabililor oneşti din această ţară. Minciuna PSDragnea a avut picioare atât 
de scurte încât, în mai puţin de un an, românii au văzut că programul de guvernare, pus sub titulatura 
„Îndrăzneşte să crezi”, a fost o iluzie vândută cu maximă neruşinare”, arată liberalii în textul moţiunii de cenzură, 
conform News.ro. 
PNL spune că actuala guvernare a devenit ilegitimă prin minciună şi un pericol real pentru oamenii şi firmele din 
România. Liberalii arată că PSD şi ALDE au preluat la începutul anului frâiele guvernării cu o economie stabilă, cu 
perspective bune şi sănătoase, cu un leu solid, o inflaţie aproape de zero, cu dobânzi mici, o datorie statului la fel 
şi creşterea economică promiţătoare. 
”Practic, aţi primit o fundaţie economică bine făcută, cu structura de rezistenţă aferentă, pe care aţi avut-o la 
cheie. Ce aţi făcut cu ea?! V-aţi apucat să o demolaţi ca să improvizaţi o casă din chirpici. Şi v-aţi trezit acum că 
puneţi proptele la proptele, legaţi cu sârmă unde trebuie să bateţi piroane, în loc de cărămizi folosiţi cartoane, nu 
mai înţelegeţi care e structura de rezistenţă şi loviţi la temelie... Şi nu încetaţi să prezentaţi această cocioabă, care 
evident că stă să cadă, ca pe o mega-inginerie arhitecturală”, mai scriu liberalii în moţiunea de cenzură. 
PNL le reproşează liderilor PSD că nu au spus nimic angajaţilor din sectorul public despre creşterile fictive de 
salarii, promiţând în schimb creşteri de 25% ”care se dovedesc a fi praf în ochi”. 
”La începutul anului viitor, românii vor vedea că salariile le-au crescut doar pe hârtie, în timp ce în mână vor ţine 
calendarul promisiunilor PSD din campanie şi vor constata că Dragnea şi ai lui şi-au bătut joc de ei. Mai mult decât 
atât, peste 90.000 de salariaţi din sectorul IT, precum şi persoanele cu dizabilităţi, sunt în pericol real să aibă 
veniturile amputate pentru că scăderea impozitului de la 16 la 10% nu se aplică în cazul lor. Ce veţi face cu aceşti 
oameni? Veţi da un OUG de cârpire a prostiei sau speraţi că angajatorii din mediul privat vă vor repara aberaţiile 
suportând ei diferenţa din buzunarul lor? Ce veţi face, însă, cu cei din mediul public?”, îi întreabă cei de la PNL pe 
guvernanţi. 
De asemenea, liberalii acuză ”furtul de proprietate” din Pilonul 2 de pensii, ”minciuna” reducerii contribuţiilor la 
35% şi a eliminării impozitului pe salariile de sub 2.000 de lei, dar şi ”bulversarea” mediului economic prin 
modificările aduse Codului fiscal. 
”<<Îndrăzniţi să credeţi>> că aţi promis reducerea fiscalităţii şi nicio taxă în plus, însă aţi eliminat plafonarea 
contribuţiilor sociale şi aţi plafonat, în schimb, indemnizaţiile pentru creşterea copilului, aţi reintrodus supra-
acciza la carburanţi şi aţi majorat taxarea contractelor part-time. Unii oameni şi-au pierdut locul de muncă doar 
pentru că nu sunteţi în stare să rezolvaţi o problemă punctuală şi aţi preferat să loviţi otova. <<Îndrăzniţi să 
credeţi>>, lideri ai coaliţiei guvernamentale, că aţi promis o creştere a nivelului de trai însă, în realitate, puterea 
de cumpărare a românilor scade în plină creştere economică. Inflaţia a crescut de 13 ori faţă de începutul anului 
(de la 0,2% la 2,6%) şi este mai mult decât dublă faţă de ceea ce aţi spus în campania electorală (1,2%)”, se mai 
arată în moţiunea de cenzură. 
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Inventarul consecinţelor guvernării PSD – ALDE continuă cu creşterea cu 12% a preţurilor carburanţilor, scumpirea 
cu 7% a electricităţii şi cu 6% a gazului, devalorizarea istorică a leului în raport cu principalele valute, creşterea 
dobânzilor la credite, creşterea nivelului de îndatorare a României, reducerea la un minim istoric a investiţiilor, 
creşterea deficitului balanţei comerciale cu 28% faţă de anul trecut, diminuarea cu 20% a investiţiilor private faţă 
de aceeaşi perioadă a anuui 2016 sau ”tăierea sălbatică” a bugetelor locale. 
”Aveţi în faţă doar două opţiuni raţionale posibile: ori vă recunoaşteţi minciuna şi mandatul obţinut de această 
guvernare prin fraudă, ori continuaţi acest plan de distrugere economică şi socială şi nota de plată pe care o vom 
plăti cu toţii va fi pe măsură. „Îndrăzniţi să credeţi” că PSDragnea ne scoate din Uniunea Europeană şi face ca 
România să abandoneze orice plan de aderare la Zona Euro. Nu doar că nu faceţi nimic pentru a pregăti terenul, 
dar faceţi totul pentru a fi siguri că nu vom atinge acest obiectiv prea curând”, mai arată liberalii. 
PNL atrage atenţia că, în pragul sărbătorii a o sută de ani de la Marea Unire, România ”este ruptă-n două” din 
punct de vedere social şi economic, că regiuni întregi sunt depopulate, ”în sărăcie lucie şi fără vreun viitor” şi că 
tinerii ”fug în lume unde văd cu ochii pentru a-şi căuta un rost, că se rup de familiile lor, de bătrânii şi de ţara lor”. 
Liberalii îi atrag atenţia lui Liviu Dragnea că ar fi bine să înţeleagă că românii nu acceptă şi nu vor accepta să dea 
liber la furat din bani publici prin companii cu acţiuni la purtător, ”după modelul de grup infracţional organizat Tel 
Drum”, în spatele cărora, susţin ei, sunt ascunse domenii imobiliare personale impresionante, anchetate de 
procurorii din România, Uniunea Europeană sau America de Sud . 
”Domnule Dragnea, cu cât insistaţi să atacaţi independenţa Justiţiei, cu atât îi veţi convinge pe tot mai mulţi că, în 
realitate, urmăriţi doar închiderea propriilor dosare penale, iar demersul dumneavoastă va fi sortit eşecului. Ideea 
că PSD realizează o presupusă „reformă în Justiţie” este echivalentă cu un nonsens, e ca şi cum hoţii strigă hoţii!”, 
se mai arată în textul moţiunii de cenzură. 
PNL critică şi declinul Educaţiei, lipsa manualelor, şcolile fără avize de funcţionare sau neadaptarea sistemului la 
piaţa muncii. 
De asemenea, liberalii atrag atenţia că sistemul medical şi de sănătate ”este în metastază” şi acuză Guvernul că 
este lipsit de conştiinţă şi de scrupule în urma ”cinismului înfiorător” pe care l-a arătat părinţilor care şi-au pierdut 
copiii în criza vaccinurilor. 
”Vă mai invităm să <<îndrăzniţi să credeţi>> că avem în faţa noastră singurul partid din istoria României care s-a 
pus în situaţia ridicolă de a-şi demite propriul Guvern. Motivul declarat? Incompetenţa! Aţi uitat? Bineînţeles că 
era singurul pretext pe care îl puteaţi invoca, pentru că era credibil, era argumentul Opoziţiei susţinut din primul 
moment. Problema fundamentală este că motivul incompetenţei la guvernare este cu atât mai valabil şi evident 
acum! Aveţi Guvernul cu cel mai mare număr de demnitari - miniştri, secretari de stat, şefi de agenţii, fiecare cu 
propriul cabinet şi funcţionari aferenţi! - din câte guverne au existat până acum, dar livraţi cel mai prost exerciţiu 
guvernamental dintre toate. Dacă punem în balanţă ceea ce faceţi dumneavoastră astăzi, României i-ar fi fost cu 
siguranţă mai bine dacă nu era guvernată! Magnitudinea răului produs ar fi fost semnificativ mai mică”, se mai 
arată în textul moţiunii de cenzură. 
Liberalii acuză şi faptul că PSD şi ALDE ”ridică perdele de fum”, invocă duşmani imaginari şi inventează teorii ale 
statului paralel pentru a-şi justifica ”neputinţa şi ticăloşia”. 
”Dacă există un stat paralel, domnule Dragnea, domnule Tăriceanu, acela este cu certitudine patronat de 
dumneavoastră. Este statul în care domnesc hoţia şi înşelăciunea, statul în care nu dumneavoastră trebuie să fiţi 
în slujba poporului, ci poporul şi instituţiile statului trebuie să vă fie supuse şi obediente. Domnule Dragnea, statul 
paralel este cel pe care dumneavoastră îl puneţi la cale, statul în care liderul partidului de guvernare este acuzat 
de organizarea unui grup infracţional, iar tripleta odioasă Florin Iordache –  Eugen Nicolicea – Şerban Nicolae 
conduce asaltul la instituţiile judiciare pentru schimbarea şefilor de parchete şi închiderea dosarelor 
dumneavoastră penale. Nu vă cerem să îndrăzniţi să credeţi asta, doamnelor şi domnilor, pentru că ştiţi că aşa 
este!”, mai spun liberalii. 
În finalul moţiunii, PNL enumeră şi o listă cu măsurile immediate care ar trebui luate după demiterea Guvernului 
Tudose: abrogarea ordonanţelor de urgenţă ”care au generat haosul fiscal” şi oprirea atacului la independenţa 
Justiţiei. 
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De asemenea, liberalii arată că este nevoie de promovarea unui buget de stat pentru anul 2018 cu o pondere 
semnificativă a investiţiilor şi cu un nivel al deficitului substanţial sub 3% şi că este esenţială reformarea 
instituţiilor şi companiilor care gestionează aceste investiţii publice. 
PNL atrage atenţia că România are nevoie de un sistem educaţional sănătos, lipsit de ingerinţa politicului, de 
alocări bugetare mai bune atât pentru educaţie, cât şi pentru cercetare, dar şi de reducerea drastică a birocraţiei. 
”Vă îndemnăm să votaţi pentru adoptarea acestei moţiuni de cenzură şi retragerea încrederii acordată Guvernului 
Tudose, pentru că ştim că este singurul lucru corect care mai rămâne de făcut în acest moment. Prin votul 
dumneavoastră, opriţi distrugerea economiei, încetaţi atacul la Justiţie, nu scoateţi România din Uniunea 
Europeană!”, îi îndeamnă liberalii, în finalul moţiunii, pe toţi parlamentarii. 
Conform Constituţiei, Camera Deputaţilor şi Senatul, în şedinţă comună, pot retrage încrederea acordată 
Guvernului prin adoptarea unei moţiuni de cenzură, cu votul majorităţii deputaţilor şi senatorilor. Moţiunea de 
cenzură poate fi iniţiată de cel puţin o pătrime din numărul total al deputaţilor şi senatorilor şi se comunică 
Guvernului la data depunerii. Moţiunea de cenzură se dezbate după 3 zile de la data când a fost prezentată în 
şedinţa comună a celor două Camere. Dacă moţiunea de cenzură a fost respinsă, deputaţii şi senatorii care au 
semnat-o nu mai pot iniţia, în aceeaşi sesiune, o nouă moţiune de cenzură, cu excepţia cazului în care Guvernul îşi 
angajează răspunderea în Parlament. 
De asemenea, un "protest pe roţi” faţă de Guvernul Tudose şi faţă de măsurile luate de acesta este anunţat în 
jurul Palatului Parlamentului pentru joi, de la 11.00, oră la care şi liberalii au anunţat că vor face un lanţ uman la 
Parlament, în timp ce va fi dezbătută şi votată moţiunea de cenzură ”PSDragnea, în campanie mumă, la putere 
ciumă”. 
Potrivit anunţului de pe Facebook, participanţii sunt aşteptaţi joi, de la ora 10.30, la Parlament, pe Calea 13 
septembrie, cu maşini, motociclete şi biciclete, urmând ca la 11.00 să plece în marş în jurul clădirii, cu 10 kilometri 
pe oră, pe prima bandă. Pe partea stângă a maşinilor va fi afişat un mesaj - un banner care să fie vizibil pentru 
restul participanţiilor la trafic care merg pe celelalte benzi de circulaţie. 
Organizatorii spun că independenţa sistemului de justiţie este "sub asalt”, modificările Codului fiscal duc mediul 
de afaceri şi economia într-un "haos total”, iar proiectul de lege referitor la ONG-uri arată dezinteresul şi ura faţă 
de organizaţiile neguvernamentale. 
"Pentru toate aceste măsuri şi multe altele, pentru învrăjbirea cu bună ştiinţă a diferitelor segmente ale societăţii, 
pentru incompetenţa şi abuzul promovate de coaliţia PSD-ALDE, #REZISTENTA a solicitat public în data de 8 
noiembrie demisia Guvernului Tudose şi a principalilor vinovaţi pentru actuala stare de fapt – domnii Dragnea şi 
Tăriceanu – din funcţiile de preşedinţi ai celor două Camere ale Parlamentului. Ne menţinem această solicitare şi 
în consecinţă susţinem moţiunea de cenzură promovată de PNL şi USR împotriva Guvernului Tudose, moţiune 
care urmează a fi votată in Parlament, mâine începând cu ora 11.00”, spun organizatorii. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 Taximetriștii protestează în centrul Capitalei. Traficul a fost blocat 
 
Numeroși taximetriști protestează miercuri seară în Capitală. Aceștia au blocat centrul Capitalei și scandează 
împotriva companiei Uber. 
Potrivit cancan.ro, taximetriştii se deplasează foarte încet, motiv pentru care centrul Capitalei a fost blocat. 
Taximetriştii sunt nemulţumiţi că aplicaţia Uber funcţionează şi că numeroase persoane aleg să utilizeze acest tip 
de transport în detrimentul taxiurilor. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Comisia Europeană: România nu a luat măsuri eficiente pentru corectarea abaterii de la obiectivul bugetar pe termen 
mediu; trebuie ajustare structurală de 0,8% din PIB 
Comisia Europeană a stabilit că România nu a luat măsuri eficiente în urma recomandării Consiliului din luna iunie 
și, în consecință, propune Consiliului European să adopte o versiune revizuită a recomandării adresate țării pentru 
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a-și corecta abaterea semnificativă de la traiectoria de ajustare în vederea atingerii obiectivului bugetar pe 
termen mediu, se arată într-un comunicat al Executivului comunitar. 
În data de 16 iunie 2017, Consiliul a adresat României o recomandare potrivit căreia ritmul nominal de creștere a 
cheltuielilor guvernamentale primare să nu depășească 3,3% în 2017, corespunzător unei ajustări structurale 
anuale de 0,5% din PIB, în cadrul procedurii aplicabile abaterilor semnificative (SDP — Significant Deviation 
Procedure). 
În data de 13 octombrie 2017, autoritățile române au trimis un raport cuprinzând acțiunile luate ca răspuns la 
recomandarea Consiliului din 16 iunie. "Având în vedere informațiile furnizate de autoritățile române în raportul 
lor precum și prognozele de toamnă, Consiliul a ajuns la concluzia că România nu a luat măsuri eficiente pentru 
răspunde la recomandarea Consiliului din 16 iunie 2017", se arată în recomandările Comisiei Europene. 
Potrivit Executivului comunitar, România urmează o politică fiscală prociclică pe fondul unei creșteri economice 
puternice. De aceea, în absența unor măsuri eficace din partea țării, "Comisia propune o recomandare revizuită 
privind o ajustare structurală anuală de cel puțin 0,8% din PIB în 2018". 
Forul comunitar recomandă de asemenea României să utilizeze toate câștigurile pentru reducerea deficitului 
bugetar, în timp ce măsurile de consolidare bugetară ar trebui să asigure o îmbunătățire de durată a structurii 
balanței guvernamentale într-o manieră care să susțină creșterea economică. 
România trebuie să raporteze Consiliului European, în luna aprilie 2018, acțiunile adoptate de autorități ca 
răspuns la noile recomandări ale Comisiei. 
Comisia stabilește prioritățile economice și sociale ale UE pentru anul următor, formulează recomandări de 
politică pentru zona euro și finalizează evaluarea proiectelor de planuri bugetare ale statelor membre din zona 
euro. 
Conform previziunilor economice de toamnă publicate la sfârșitul săptămânii trecute de Executivul comunitar, în 
România deficitul public ar urma să ajungă la 3% din PIB în 2017, pentru ca în 2018 să se agraveze și mai mult 
până la 3,9% din PIB și să ajungă la 4,1% în 2019. 
CE estimează, pe de altă parte, că economia românească ar urma să înregistreze un avans de 5,7% în 2017, în 
creștere semnificativă față de estimările cuprinse în previziunile din primăvară care indicau un avans al PIB de 
4,3%. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 RĂZBOI TOTAL între Laura Codruța Kovesi și Călin Popescu Tăriceanu: Șefa DNA l-a RECLAMAT pe șeful 
Senatului 
E război total între șefa DNA, Laura Codruța Kovesi, și președintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu. Kovesi a 
anunțat că l-a reclamat la CSM pe Tăriceanu. 
”În temeiul dispozițiilor art.75 alin.(1) din Legea nr.303/2004, republicată, cu modificările și completările 
ulterioare, privind statutul judecătorilor și procurorilor, procurorul șef al Direcției Naționale Anticorupție cere 
Consiliului Superior al Magistraturii să efectueze verificări cu privire la situația constatată în legătură cu afirmațiile 
domnului Călin Popescu Tăriceanu, președintele Senatului României, făcute la Parlamentul României, în cadrul 
unei declarații de presă, la data de 22.11.2017, preluate de majoritatea instituțiilor mass-media din România. 
Deși Consiliul Superior al Magistraturii, așa cum rezultă din comunicatul de presă din 7 februarie 2017, a invitat 
reprezentanții autorităților statului, instituțiile de presă și societatea civilă, la o abordare echilibrată și rezonabilă 
a dezbaterii publice, ca semn de asumare a poziției democratice și a echilibrului între puteri, în concordanță cu 
principiile separării puterilor în stat, al cooperării ferme și loiale între instituții, al independenței justiției și cu 
efectiva respectare a limitelor dreptului la liberă exprimare, președintele Senatului continuă același tip de mesaj 
public și face afirmații de o gravitate extremă la adresa Direcției Naționale Anticorupție, parte a sistemului judiciar 
din România. 
Astfel, în cadrul declarației amintite, Călin Popescu Tăriceanu a făcut următoarele afirmații de o gravitate 
extremă: 
"… DNA a devenit un jalnic instrument politic. Tot ceea ce face DNA în ultima perioadă devine limpede ca lumina 
zilei că face justiție selectivă și că …Nu mai am niciun fel de îndoială. Din ce în ce mai mulți români văd lucrul ăsta, 
această chestiune e foarte gravă, pentru că duce la pierderea încrederii într-o instituție fundamentală care este 
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justiția. DNA face extrem de mult rău și justiției și percepției pe care o au românii și face rău foarte mult și asupra 
imaginii pe care noi o proiectăm în străinătate". 
Gravitatea atacurilor domnului Călin Popescu Tăriceanu sporește zi de zi și, în ciuda faptului că, prin hotărâri ale 
Consiliului Superior al Magistraturii, s-a statuat cu privire la alte afirmații grave făcute de președintele Senatului, 
aceste atacuri în mass media continuă. 
Afirmațiile menționate mai sus sunt de o gravitate extremă de natură să reprezinte un potențial serios de 
prejudiciu adus unei instituții cu statut constituțional, ale cărei atribuții sunt de investigare a faptelor de corupție 
de la nivel înalt, fiind singura autoritate învestită prin lege să cerceteze fapte de corupție comise, între alții, de 
către senatori, deputați, membri din România ai Parlamentului European, membri ai Guvernului, secretari de stat 
ori subsecretari de stat și asimilații acestora, consilieri ai miniștrilor. 
Subliniem faptul că acesta este încă unul dintre numeroasele atacuri care se succed cu o frecvență îngrijorătoare, 
din care exemplificăm: 
 „Fac apel către parlamentarii din ambele Camere să refuze a se mai pronunța în vreun fel până la finalul 
legislaturii asupra cererilor venite de la D.N.A. (…) D.N.A. nu mai slujește de mult Justiția”, 
- „sistemul judiciar din România nu este independent, iar DNA nu mai trebuie tolerat”, 
- „După 20 de ani, justiția din România este condusă, din păcate, securistic, controlată de oamenii din vechiul 
sistem sau școliți de aceștia (…) Eu cred că Justiția din România trebuie să iasă, o dată pentru totdeauna, de sub 
controlul unor instituții de forță care fac jocurile din umbră, iar justiția să fie pusă să lucreze în interesul 
cetățeanului”, 
-„sistemul judiciar nu este independent, iar unii magistrați își desfășoară abuziv activitatea, la comandă politică, 
cu încălcarea cadrului legal și a libertăților civile”. 
Sesizarea Consiliului Superior al Magistraturii are în vedere următoarele: 
- afirmațiile calomnioase și denigratoare sunt făcute de o persoană care ocupă o înaltă demnitate publică în Statul 
Român și reprezintă judecăți de valoare cu potențial de a submina autoritatea judecătorească și de a pune în 
discuție deontologia profesională a magistraților, 
- afirmațiile urmăresc decredibilizarea Direcției Naționale Anticorupție și a activității procurorilor anticorupție, 
precum și a sistemului judiciar în general, prin inducerea în opinia publică a ideii că activitatea procurorilor nu se 
desfășoară în limitele cadrului legal, 
- afirmațiile au un impact major asupra opiniei publice, fiind de natură să aducă atingere independenței sistemului 
judiciar.”, anunță Kovesi. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 CCR a admis două sesizări ale USR privind neconstituționalitatea unor hotărâri adoptate de Parlament 
Curtea Constituțională a României a admis miercuri, cu unanimitate de voturi, două sesizări formulate de USR cu 
privire la neconstituționalitatea unor hotărâri adoptate de Parlament. 
Potrivit unui comunicat al CCR transmis AGERPRES, o primă sesizare, formulată de grupul parlamentar al USR din 
Camera Deputaților, a vizat o hotărâre privind aprobarea componenței nominale și a conducerii Comitetului 
director al Grupului Român al Uniunii Interparlamentare. 
"În urma deliberărilor, Curtea Constituțională, cu unanimitate de voturi, a admis sesizarea de 
neconstituționalitate și a constatat că Hotărârea Parlamentului României nr. 72/2017 pentru modificarea anexei 
la Hotărârea Parlamentului României nr. 15/2017 privind aprobarea componenței nominale și a conducerii 
Comitetului director al Grupului Român al Uniunii Interparlamentare este neconstituțională", se precizează în 
comunicat. 
Conform aceleiași surse, CCR a admis și o a doua sesizare formulată de grupul parlamentar al USR din Camera 
Deputaților, referitoare la neconstituționalitatea Hotărârii Parlamentului României nr. 70/2017 pentru 
modificarea anexei la Hotărârea Parlamentului României nr. 10/2017 privind aprobarea componenței nominale și 
a conducerii Delegației permanente a Parlamentului României la Adunarea Parlamentară a Cooperării Economice 
a Mării Negre. 
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Pe de altă parte, CCR a respins cu majoritate de voturi, ca neîntemeiate, alte două sesizări formulate de același 
grup parlamentar. Una se referea la neconstituționalitatea Hotărârii Parlamentului României nr. 73/2017 pentru 
numirea directorului general interimar al Societății Române de Televiziune, iar cealaltă la neconstituționalitatea 
Hotărârii Parlamentului României nr. 71/2017 pentru modificarea anexei la Hotărârea Parlamentului României nr. 
30/2017 privind constituirea grupurilor parlamentare de prietenie. 
Deciziile sunt definitive și general obligatorii și se vor comunica președinților celor două Camere ale 
Parlamentului. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Scandal uriaș la Comisia pentru modificare a legilor Justiției. Orban a acuzat membrii comisiei că sunt un 
pluton de execuție a libertății Justiției 
 
Scandal uriaș la Comisia pentru modificare a Justiției. Orban a acuzat membrii comisiei că sunt un pluton de 
execuție a libertății Justiției 
A fost scandal uriaș miercuri la Comisia pentru modificare a legilor Justiției. Ludovic Orban, liderul PNL, a acuzat 
membrii comisiei că sunt un pluton de execuție a libertății Justiției. 
”După cum bine știți am luat decizia de a ne retrage din simulacrul de dezbatere, care se desfășoară la P1, sub 
conducerea emitentului OUG 13. Asta nu este comisie parlamentară ci este pluton de execuție a justiției, a 
independenței judecătorești. Nu putem accepta să fim părtași la simulacrul de dezbatere care poate conduce la 
niște consecințe ce pot fi extrem de grave pentru independența justiției din România. 
Astăzi, în BPR-uri a fost respinsă solicitarea noastră de a se amâna dezbaterile și să se solicite un punct de vedere 
al Comisiei de la Veneția, așa cum este scris și în raportul MCV și așa cum au spus și liderii europeni. Ne vom 
adresa ca grupuri parlamentare Comisiei de la Veneția pentru a solicita un punct de vedere și eventual pentru a 
trimite o delegație în România, în măsura în care este posibil. 
De asemenea, vom ataca la CCR hotărârea Parlamentului prin care s-a modificat regulamentul comisii speciale 
transformată în pluton de execuție a justiției. Nu ni se pare normal ce se întâmplă, nu este o dezbatere normală, 
nu este firesc să fie anulat dreptul la opinie, dreptul la exprimarea unui punct de vedere, dreptul la o dezbatere la 
care să participe toți reprezentanții societății civile implicați. 
Mă gândesc că poate îi vine lui Dragnea mintea de pe urmă și o le ordone, că văd că numai de ordine ascultă 
Iordache și cu ceilalți, să se comporte democratic, să respecte dezbaterile parlamentare și să oprească acest foc 
continuu asupra justiției, tras de acești indivizi care zic ei că sunt într-o comisie parlamentară, dar de fapt execută 
un caz pentru a afecta independența justiției", a declarat Orban. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Începe procesul în cazul Hexi Pharma 
În dosar mai sunt judecați directorul general al Hexi Pharma, Flori Dinu, pentru săvârșirea infracțiunii de fals în 
înscrisuri sub semnătură privată (49 de acte materiale) și participație improprie la infracțiunea de zădărnicirea 
combaterii bolilor, precum și Mihai Leva, șef de producție al companiei, pentru fals în înscrisuri sub semnătură 
privată (33 acte materiale) și complicitate la participație improprie la infracțiunea de zădărnicirea combaterii 
bolilor. 
În iunie 2017, un judecător de cameră preliminară a constat legalitatea rechizitoriului întocmit de Parchetul 
General, a administrării probelor și a efectuării actelor de urmărire penală. 
Potrivit Parchetului General, în perioada 1 iunie 2010 — 16 mai 2016, SC Hexi Pharma CO SRL a indus în eroare 
reprezentanții a 340 de unități sanitare "prin prezentarea ca adevărată a unor calități mincinoase ale produselor 
proprii", referitoare la concentrația substanțelor active și la eficiența biocidă, precum și prin utilizarea de mijloace 
frauduloase constând în etichete și alte înscrisuri ce atestă elemente de conformitate nereale, determinându-i în 
acest mod să încheie contracte de achiziție de produse biocide și pricinuindu-le o pagubă. 
Totodată, în intervalul 12 octombrie 2012 — 9 martie 2016, Hexi Pharma CO SRL a folosit la Comisia Națională 
pentru Produse Biocide 61 de înscrisuri (fișe de prezentare ale produselor proprii, fișe cu date de securitate și 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
declarații de substanță activă) în vederea obținerii avizului de plasare pe piață a produselor, documente 
conținând mențiuni necorespunzătoare adevărului. 
Procurorii mai arată că, în intervalul 1 iunie 2010 — 16 mai 2016, prin plasarea pe piața din România, la 
cvasitotalitatea unităților sanitare de dimensiuni mari din țară, a unor produse biocide ineficiente sub aspect 
bactericid, fungicid, sporicid, micobactericid, Hexi Pharma CO SRL a înlesnit cu intenție nerespectarea de către 
membrii personalului medical de specialitate a măsurilor privitoare la prevenirea și combaterea bolilor 
nosocomiale (boli infectocontagioase). 
Din probatoriul administrat a mai rezultat că, în intervalul 1 iunie 2010 — 16 mai 2016, Flori Dinu, în calitate de 
director general al Hexi Pharma, a coordonat activitatea de vânzări desfășurată de companie, asigurând plasarea 
pe piață la aproape toate unitățile sanitare de dimensiuni mari din România a unor produse biocide ineficiente 
sub aspect bactericid, fungicid, sporicid, micobactericid, înlesnind cu intenție nerespectarea de către membrii 
personalului medical de specialitate a măsurilor privitoare la prevenirea și combaterea bolilor nosocomiale (boli 
infectocontagioase). 
Flori Dinu mai este acuzată că, în intervalul 4 februarie 2014 — 9 martie 2016, a falsificat 49 de înscrisuri sub 
semnătură privată (fișe de prezentare ale produselor Hexi Pharma, fișe cu date de securitate și declarații de 
substanță activă), folosite de companie la Comisia Națională pentru Produse Biocide, prin atestarea cu semnătura 
sa a unor împrejurări necorespunzătoare adevărului, în vederea obținerii avizului de plasare pe piață a 
produselor, documente conținând mențiuni necorespunzătoare adevărului, sub aspectul concentrației de 
substanțe active și al eficienței biocide. 
Totodată, în perioada 14 iulie 2012 — 16 mai 2016, Mihai Leva, în calitate de șef de producție, a ajutat la plasarea 
pe piața din România, la unitățile sanitare de dimensiuni mari din țară, a unor produse biocide ineficiente sub 
aspect bactericid, fungicid, sporicid, micobactericid. 
De asemenea, între 4 februarie 2014 și 9 martie 2016, Mihai Leva a falsificat 33 de înscrisuri sub semnătură 
privată, prin atestarea cu semnătura sa a unor împrejurări necorespunzătoare adevărului (fișe de prezentare ale 
produselor Hexi Pharma și fișe cu date de securitate), din care cele 16 fișe cu date de securitate le-a și întocmit, 
documente folosite de companie la Comisia Națională pentru Produse Biocide, în vederea obținerii avizului de 
plasare pe piață a produselor, care conțin mențiuni necorespunzătoare adevărului, sub aspectul concentrației de 
substanțe active și al eficienței biocide. 
Prejudiciul în acest dosar se ridică la 102 milioane lei, iar 132 de spitale s-au constituit părți civile. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Angajaţii pe drepturi de autor ar putea să fie scutiţi de contribuţii. Ce condiții trebuie să respecte aceștia 
 
Senatorul PSD, Ioan Vulpescu, a propus un amendament la proiectul de lege privind OUG de modificare a Codului 
Fiscal, prin care contribuabilii care realizează venituri din drepturi de proprietate intelectuală să nu datoreze 
contribuţii pentru asigurările sociale cât timp sunt şi salariaţi. 
”Contribuabilii care realizează venituri din drepturi de proprietate intelectuală, indiferent de nivelul veniturilor, nu 
datorează contribuţiile prevăzute pentru asigurările sociale de sănătate pentru perioada în care au şi calitatea de 
salariaţi", prevede amendamentul depus de senatorul social-democrat. 
În prezent, contribuabilii care au venituri din drepturi de autor, şi care în acelaşi timp sunt şi salariaţi, datorează 
contribuţiile prevăzute pentru asigurările sociale de sănătate pentru ambele venituri. 
Comisia de buget a Senatului dezbate, la ora transmiterii acestei ştiri, OUG de modificare a Codului Fiscal, pentru 
a da un raport. 
Iniţial, raportul pe noua formă a Codului Fiscal ar fi trebuit dat săptămâna trecută, însă a fost adoptarea acestuia a 
fost amânată pentru o săptămână. Motivul este că partidele coaliţiei de guvernământ sunt dispuse să modifice 
anumite prevederi faţă de forma în care ordonanţa de urgenţă a fost adoptată în Guvern. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Regulile din cazierul fiscal, modificate de Guvern 
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Guvernul a aprobat în ședința de miercuri un proiect de lege prin care a modificat și completat Ordonanța 
Guvernului nr. 39/2015 privind cazierul fiscal. 
Ce este cazierul fiscal: Gestionat de ANAF, cazierul fiscal reprezintă un mijloc de evidență și urmărire a respectării 
disciplinei fiscale, contabile și financiare de către contribuabili, în care se ține evidența persoanelor fizice, juridice 
și a entităților fără personalitate juridică care au săvârșit fapte sancționate de legile fiscale, contabile, vamale și de 
cele care privesc disciplina financiară. 
Cazierul fiscal se utilizează în scopul prevenirii și combaterii evaziunii fiscale, precum și al eficientizării de către 
organele fiscale a procesului de administrare a impozitelor, taxelor, contribuțiilor și a altor venituri ale bugetului 
general consolidat datorate de către contribuabili, prin asigurarea accesului la informații care relevă modul de 
respectare a legislației fiscale, contabile, vamale și a disciplinei financiare de către contribuabili. 
Potrivit propunerii Executivului, se exceptează înscrierea în cazierul fiscal al practicienilor în insolvență a 
informațiilor privind inactivitatea fiscală declarată de organul fiscal anterior deschiderii procedurii insolvenţei în 
formă simplificată, intrării în faliment sau pronunţării ori adoptării unei hotărâri de dizolvare a contribuabilului, 
avînd în vedere că aceasta nu ține de culpa practicianului. 
În plus, se propune ca informațiile înscrise în cazierul fiscal al practicianului în insolvență până la data intrării în 
vigoare a proiectului de lege (care privesc inactivitatea fiscală a contribuabilului aflat în procedura de insolvenţă în 
formă simplificată, a contribuabilului care a intrat în faliment sau a contribuabilului pentru care s-a pronunţat ori 
a fost adoptată o hotărâre de dizolvare, dar care vizează activitatea desfășurată de către contribuabil anterior 
desemnării în procedură a practicianului în insolvență), să fie scoase la cererea acestuia. 
Altă modificare se referă la majorarea de la 5 la 15 zile a termenului la care organele competente trebuie să 
comunice organului fiscal actele prin care au fost constatate și sancţionate faptele care fac obiectul înscrierii în 
cazierul fiscal, rămase definitive prin neexercitarea căii de atac prevăzută de lege.     
Potrivit unui comunicat al Executivului, practica a demonstrat că termenul de 5 zile este în unele situații 
insuficient datorită înregistrării cu întârziere pe Portalul instanțelor de judecată a mențiunilor privind 
introducerea acțiunii de atac. 
Astfel, se poate ajunge în situația în care, deși actul de sancționare este contestat în termenul legal, această 
mențiune nu se află pe portal și, totuși, să se realizeze înscrierea în cazierul fiscal, încălcându-se astfel regula 
generală potrivit căreia înscrierile în cazierul fiscal se realizează numai în baza actelor rămase definitive. 
Se propune, de asemenea, ca în situația înscrierii inactivitații fiscale ulterior radierii persoanei juridice sau a 
entității fără personalitate juridică în cazierul fiscal al reprezentanţilor legali sau al reprezentanţilor desemnaţi, 
aceasta să fie scoasă din evidență la data împlinirii unui termen de un an de la data înscrierii. 
Proiectul de lege prevede și eliminarea obligației persoanelor care solicită eliberarea certificatului de cazier fiscal 
în format electronic, de a transmite, odată cu cererea, documentele care atestă identitatea şi calitatea 
acestora.         
Măsura face parte din planul de simplificare a procedurilor administrative pentru contribuabili și va conduce la un 
sistem eficient și rapid de emitere și obținere a certificatului prin serviciul „Spațiul Privat Virtual”. 
Proiectul de lege va fi transmis spre dezbatere și adoptare Parlamentului. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 CCR în fața unei decizii istorice în cazul Belina. Poate DNA să ancheteze hotărârile de guvern? 
Preşedintele Senatului a cerut CCR să constate un conflict juridic de natură constituţională între Ministerul Public 
şi Guvern, iar la şedinţa CCR din 16 noiembrie ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, le-a prezentat judecătorilor 
constituţionali argumentele Guvernului în favoarea acestei sesizări, susţinând că este admisibilă. El a spus că DNA 
nu are competenţe de a ancheta legalitatea sau oportunitatea emiterii unei Hotărâri de Guvern, reamintește 
News.ro. 
După dezbaterile din 16 noiembrie, CCR a decis amânarea cauzei pentru joi, 23 noiembrie, pentru „aprofundare”. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Companiile de stat, un fiasco total. Fiecare angajat aduce un profit de 26 de lei pe an! 
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Guvernul a luat act, miercuri, de raportul de activitate pe anul 2016 al întreprinderilor publice, raport care arată 
că profitul acestora a fost de 6,753 miliarde de lei, iar pierderile au însumat 1,496 miliarde de lei. 
Companiile de stat au obținut în cursul anului trecut veniturile totale în sumă de 44,167 miliarde lei, din care 
subvenții de la bugetul de stat în sumă de 5,717 miliarde lei și au avut cheltuieli totale în sumă de 38,910 miliarde 
lei. 
Potrivit raportului analizat de Executiv, un număr de 143 întreprinderi publice de stat au obținut un profit brut în 
sumă de 6,753 miliarde lei, iar un număr de 58 întreprinderi publice de stat au raportat pierdere brută în sumă de 
1,496 miliarde lei în 2016. 
În aceste condiții, rezultatul brut (mai precis venituri minus cheltuieli) a fost de 5,257 miliarde lei. Dacă împărțim 
suma la cei 195.817 de angajați din 2016, rezultă un "profit" de 26,8 lei pentru fiecare salariat. 
În anul 2016 participațiile deținute direct/indirect de stat la cele 287 întreprinderi publice de stat au fost în 
valoare de 28,591 miliarde lei. În cadrul întreprinderilor publice și-au desfășurat activitatea un număr de 195.817 
persoane. 
Companiile de stat au vărsat la bugetul de stat din 2016 suma de 3,080 miliarde lei. Datoriile totale ale 
întreprinderilor publice erau în sumă de 21,448 miliarde lei, din care plăți restante în sumă de 3,497 miliarde lei. 
În anul 2016, comparativ cu 2015, s-a constatat o scădere a veniturilor totale cu suma de 2,124 miliarde lei, a 
cheltuielilor totale cu suma de 4,858 miliarde lei și o creștere a rezultatului brut cu suma de 2,733 miliarde lei. 
Raportul include recomandări pentru îmbunătățirea activității întreprinderilor publice de stat, între care: 

 Continuarea procesului de diminuare a participațiilor statului la nivelul întreprinderilor publice prin 
privatizări, restructurări și vânzări de active; 

 Accelerarea procedurilor de insolvență și faliment în întreprinderile publice inactive; 
 Recrutarea de consultanți specializați în restructurare pentru întreprinderile publice care sunt viabile, dar 

sub-performante; 
 Consolidarea întreprinderilor mici prin unirea acestora în entități mai mari și mai viabile; 
 Realizarea de programe concrete pentru reducerea plăților restante ale întreprinderilor publice; 
 Intensificarea activităților de recrutare a administratorilor sau directorilor conform prevederilor OUG 

109/2011 privind guvernanța corporativă a întreprinderilor publice. 
Activitatea întreprinderilor publice locale 
În anul 2016 participațiile deținute direct/indirect de unitățile administrativ-teritoriale la cele 1381 de 
întreprinderi publice locale au fost de 3,480 miliarde lei. În cadrul întreprinderilor publice locale și-au desfășurat 
activitatea un număr de 106.799 persoane. 
Principalii indicatori economico-financiari realizați de întreprinderile publice locale active sunt: 

 veniturile totale în sumă de 8,917 miliarde lei, din care subvenții de la bugetul local în sumă de 2,548 
miliarde lei 

 cheltuieli totale în sumă de 8,455 miliarde lei 
 rezultatul brut în sumă totală de 0,462 miliarde lei, obținut astfel: 
 profit brut în sumă de 0,628 miliarde lei înregistrat de un număr de 639 întreprinderi publice locale 
 pierdere brută în sumă de 0,166 miliarde lei înregistrată de un număr de 362 întreprinderi publice locale 
 datoriile totale în sumă de 6,264 miliarde lei din care plăți restante în sumă de 1,145 miliarde lei. 

În anul 2016, comparativ cu 2015, s-a înregistrat o creștere a veniturilor totale cu suma de 0,676 miliarde lei, a 
cheltuielilor totale cu suma de 0,778 miliarde lei și o scădere a rezultatului brut cu suma de 0,102 miliarde lei. 
Din cele 1.186 întreprinderi publice locale active monitorizate, pentru un număr de 1.127 sunt aplicate 
prevederile OUG 109/2011 privind guvernanța corporativă a întreprinderilor publice. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 ANPC promite raport cu explicaţii pe scumpirile HALUCINANTE ale alimentelor 
Reprezentanții Ministerului Agriculturii, ANSVSA, ANPC și ANAF s-au întâlnit marți pentru a discuta pe tema 
posibilelor cauze ale scumpirii alimentelor din ultima perioadă, urmând ca, peste o săptămână, instituțiile să vină 
cu un raport pe care să-l prezinte primului-ministru, a declarat, marți, Bogdan Pandelică, președintele Autorității 
Naționale pentru Protecția Consumatorilor (ANPC). 
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"Astăzi (marți — n.r.) am avut o întâlnire la Ministerul Agriculturii, prezidată de domnul ministru, cu 
reprezentanții Autorității Naționale pentru Protecția Consumatorilor, ANSVSA, ANAF și inspecția din cadrul 
Ministerului Agriculturii. În paralel, Consiliul Concurenței are un demers vizavi de creșterea aceasta a prețurilor. 
Vom vedea în perioada următoare, fiecare pe culoarul lui de competență, care va fi raportul, legat de unde vine 
această creștere de prețuri și cât de mult este justificată", a spus Pandelică, în cadrul unor declarații de presă. 
Potrivit acestuia, instituțiile menționate vor elabora, în maximum o săptămână, un raport privind explicația 
acestor scumpiri, care va fi înaintat primului-ministru. 
"În maximum o săptămână vom avea o imagine finală, cred că într-o săptămână vom putea forma o părere vizavi 
de această scumpire și de unde provine ea. Acest raport va fi înaintat primului-ministru și în urma acestor 
demersuri și în urma raportului vom vedea care va fi soluția, care va trebui să vină efectiv în sprijinul românului, în 
sprijinul consumatorului", a arătat Pandelică. 
El a mai spus că ANPC nu a primit plângeri din partea consumatorilor privind prețurile mari din ultima perioadă. 
La rândul său, Bogdan Chirițoiu, președintele Consiliului Concurenței, a declarat, pentru AGERPRES, căinstituția pe 
care o reprezintă a demarat o analiză, la sesizarea Ministerului Agriculturii, pentru a determina cauzele scumpirii 
accelerate a alimentelor în această lună. 
"Am primit de la Ministerul Agriculturii o solicitare pentru analiza prețurilor la alimente, în special la unt, ouă și 
unele produse din carne, unde prețurile au avut evoluții radicale. Foarte bine că ne-au făcut o astfel de sesizare, 
dar ar fi foarte bine să vină și cu date, cu mai multe informații. Le-am cerut și noi acest lucru, întrucât ministerul 
de resort are informații mai multe pe această temă", a spus Chirițoiu. 
El a arătat că unele creșteri de prețuri par să aibă caracter regional, cum este cazul ouălor și untului, însă acest 
lucru nu ar justifica pe deplin scumpirile din România. 
Totodată, întrebat dacă se suspectează o înțelegere între retaileri, Chirițoiu a răspuns: "Nu aș putea să spun acum 
acest lucru, este prea devreme. Vom analiza tot lanțul, de la producție la raft, să vedem dacă avem de-a face cu 
un mecanism de piață funcțional". 
"Sunt evoluții recente, apărute în luna noiembrie, în contextul în care, potrivit INS, prețul alimentelor în 
octombrie 2017 față de 2016 este de doar 3%, similară cu creșterea prețului la produsele nealimentare", a 
adăugat el. 
Potrivit lui Chirițoiu, scumpirile ar putea fi efectul creșterii deficitului bugetar. "Excesul de cerere din deficitul 
bugetar se duce în importuri, crește deficitul comercial. Deci dacă am deficit bugetar acesta atrage importurile, 
ceea ce generează o scădere a cursului și generează inflație. Întrucât mare parte din alimente sunt importate, iar 
leul scade față de euro, acestea generează o creștere a prețurilor. Sunt legi ale economiei", a explicat Chirițoiu. 
Președintele Concurenței nu a putut oferi un orizont de timp în care analiza ar putea fi finalizată, exprimându-și 
speranța că acest lucru va fi realizat cât mai repede posibil. 
El a amintit de amenda de 35 de milioane de euro luată în 2015 de Metro, Real, Selgros, Mega Image și furnizorii 
acestora, ca urmare a unor înțelegeri anticoncurențiale, și a precizat că există în analiza Consiliului o altă 
investigație, care vizează eventuale comportamente ilegale ale Cora, Carrefour, Kaufland și ale furnizorilor lor, 
anchetă care va fi finalizată în prima parte a anului viitor. 
Vineri, ministrul Agriculturii, Petre Daea, a declarat, pentru AGERPRES, că a sesizat Consiliul Concurenței în 
privința scumpirilor apărute la alimente, în special la ouă, carne și produse lactate, întrucât analizele Ministerului 
Agriculturii nu au scos în evidență motive obiective care să determine majorări de prețuri, iar instituția nu are 
instrumente și prevederi legale pentru a interveni pe piață. 
"Cerem sprijinul Consiliului Concurenței pentru a vedea dacă nu cumva sunt elemente care vizează o înțelegere 
între comercianți, pentru că altfel nu se explică", a susținut Daea. 
Acesta a adăugat că "a luat la pas" în aceasta perioadă mai multe piețe și magazine din București și a constatat 
"anomalii și lucruri de neînțeles", în condițiile în care nu au fost înregistrate creșteri în costurile de producție, însă 
prețul alimentelor s-a dublat la raft, în unele cazuri. 
Fermierii solicită și ei intervenția autorităților, în contextul în care ei spun că își vând producția la prețuri mai mici 
decât acum câteva săptămâni, însă, pe de altă parte, produsele ajung la consumator cu prețuri mult mai mari. 
"În ultimele 60 de zile, prețul cărnii de porc a scăzut cu circa 30% la poarta fermei. Astăzi fermierii vând cu 4,9 
lei/kg la poarta fermei — cu mari presiuni din partea retailerilor pentru noi scăderi de preț! Prețul la carnea de 
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pasăre a scăzut la poarta fermei cu aproximativ 20% în timp ce prețul la carnea de vită se menține stabil, dar cu 
tendințe de scădere. Pentru sectorul de producție ouă, cererea este foarte mare, dar prețurile au crescut la 
fermieri cu circa 26%, nu cu 100%, în timp ce laptele și produsele lactate au prețul nemodificat la producător", 
susțin reprezentanții Asociației Crescătorilor și Exportatorilor de Bovine, Ovine și Porcine din România (ACEBOP). 
Reprezentanții Uniunii Crescătorilor de Păsări din România (UCPR) susțin că prețul ouălor a crescut la poarta 
fermei cu doar 24% în octombrie 2017, comparativ cu perioada similară a anului trecut, această situație fiind 
determinată însă de "criza fipronilului" din luna august, care a distorsionat piața în unele state membre ale 
Uniunii Europene. 
Potrivit datelor furnizate AGERPRES de UCPR, în luna octombrie 2017, ouăle s-au vândut, în medie, cu 36 de bani 
pe bucata, fără TVA, la poarta fermei, însă în magazine prețul a sărit de 80 de bani pe bucată. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 UPDATE Iohannis: Voi promulga legea privind achiziționarea rachetelor Patriot imediat ce ajunge la mine 
Președintele Klaus Iohannis a declarat, miercuri seară, la Ploiești, că va promulga legea privind achiziționarea 
rachetelor Patriot imediat ce o primește, punctând că nu știe dacă există o legătură directă între vizita 
secretarului de stat american Rex Tillerson și adoptarea respectivei legi. 
"Nu știu dacă există o legătură directă între aceste două evenimente, dar pot să vă spun că am fost foarte 
neplăcut surprins când, într-o comisie a Parlamentului României, trebuia discutată o chestiune vitală pentru 
securitatea națională și un anumit grup de parlamentari pur și simplu a considerat că nu este cazul să meargă 
acolo. O abordare totuși nepotrivită și cred că este bine că și-au dat seama și dumnealor că este nepotrivită, au 
corectat-o între timp, a trecut prin ambele Camere și imediat ce va ajunge la mine, această lege o să fie 
promulgată și va merge mai departe", a declarat Iohannis după ce a participat la dezbaterea "Orașele României la 
100 de ani de la Marea Unire. Un viitor smart pentru Ploiești", organizată la Universitatea Petrol — Gaze. 
Normele privind admiterea în şcolile MAI, publicate în Monitorul Oficial. Criteriul de înălţime a fost eliminat 
Normele cu privire la introducerea traseului aplicativ pentru proba de verificare a aptitudinilor fizice la 
concursurile de admitere în şcolile MAI au fost publicate în Monitorul Oficial, anunţă Ministerul Afacerilor Interne 
(MAI), care precizează că a fost eliminat criteriul de înălţime.t eliminat 
Miercuri au fost publicate în Monitorul Oficial normele cu privire la introducerea traseului aplicativ pentru proba 
de verificare a aptitudinilor fizice la concursurile de admitere în instituţiile de învăţământ ale Ministerului 
Afacerilor Interne, precum şi pentru cei recrutaţi în vederea ocupării prin concurs a unor posturi vacante. 
Ministerul Afacerilor Interne precizează că, prin introducerea traseului aplicativ la admitere, se verifică 
aptitudinile fizice ale candidaţilor prin parcurgerea a 11 elemente de dificultate într-un timp de maximum 2 
minute şi 25 de secunde. 
Una dintre consecinţele introducerii acestei noi modalităţi de testare a calităţilor fizice este eliminarea criteriului 
de înălţime. 
"În aceste condiţii parcurgerea noilor probe impune candidaţilor o anumită statură sau calităţi fizice deosebite 
pentru terminarea traseului aplicativ în timpul menţionat", arată MAI într-un comunicat de presă, postat pe site-
ul instituţiei. 
Potrivit Ministerului Afacerilor Interne, eliminarea limitei de înălţime pentru candidaţi este în acord inclusiv cu 
hotărârile Consiliului Naţional pentru Combaterea Discriminării, care a recomandat instituţiei să elimine acest 
criteriu, dar şi cu unele soluţii pronunţate de diverse instanţe de judecată. 
"Menţionăm că o abordare asemănătoare a probelor sportive se regăseşte şi la admiterea în şcolile ministerelor 
de interne din mai multe state europene, precum: Austria, Belgia, Canada, Olanda, Franţa, Germania, Marea 
Britanie, Ungaria sau Spania", potrivit sursei citate. 
O altă modificare prevede ca persoanele care vor candida la şcolile pentru subofiţeri - pompieri sau care participă 
la concursurile organizate pentru posturile vacante din cadrul Inspectoratului General pentru Situaţii de Urgenţă 
(IGSU) sunt exceptate de la interdicţia de a avea semne particulare sau tatuaje neacoperite de vestimentaţie, în 
ţinuta de vară. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Iohannis: Dragnea trebuia să demisioneze. Vă daţi seama ce întrebări primesc de la alţi şefi de stat / 
Preşedintele explică de ce îi invită pe Dragnea şi Tăriceanu, la Cotroceni, de Ziua Naţională 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat miercuri seara, la Ploieşti, că Liviu Dragnea ar fi trebuit să demisioneze, 
spunând că este întrebat de alţi preşedinţi de situaţia în care se află al doilea şi al treilea om în stat din punct de 
vedere penal. 
"Cred că trebuie să demisioneze. Trebuia nici să se nu ajungă acolo. Acest tip de circ cu victimizări nu fac bine. Iţi 
pui mâinile în cap şi te gândeşti ce se întâmplă acolo. Vă daţi seama ce întrebări interesante primesc de la alţi şefi 
de stat. Lumea nu înţelege cum s-a putut ajunge aici şi cum românii tolerează o asemenea abordare în fruntea 
statului. Nu mă simt stânjenit, dar nu pot să evit aceste întrebări şi chiar dacă găsesc explicaţii care ţin de statul de 
drept e totuşi neplăcut cum e posibil ca numărul doi şi trei în stat să fie implicaţi în cercetări penale", a declarat 
miercuri, la Ploieşti, preşedintele Klaus Iohannis. 
Marţi seara, Liviu Dragnea a fost din nou în faţa procurorilor, unde a fost înştiinţat în legătură cu sechestrul 
instituit în dosarul Tel Drum şi care se ridică în cazul său la 127 de milioane lei. La intrare şi ieşire, liderul PSD a 
fost ajutat de jandarmi să se deplaseze, în condiţiile în care atât susţinători, cât şi contestatari s-au înghesuit la 
uşa DNA. 
În dosarul „Tel Drum”, în 13 noiembrie, procurorii DNA au anunţat, oficial, că Liviu Dragnea este urmărit penal 
pentru constituirea unui grup infracţional, abuz în serviciu şi infracţiuni privind deturnarea de fonduri europene, 
în legătură cu favorizarea companiei în privinţa acordării de contracte. 
Faptele ar fi fost comise în perioada în care era preşedinte al Consiliului Judeţean Teleorman. 
Klaus Iohannis explică de ce îi invită pe Dragnea şi Tăriceanu, la Cotroceni, de Ziua Naţională 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, miercuri seara, la Ploieşti, că a decis să îi invite pe şefii celor două Camere 
ale Parlamentului, la manifestările de Ziua Naţională, de la Cotroceni, după ce a constatat că oamenii îşi doresc 
”bună înţelegere” între cei care conduc statul. 
Întrebat de ce s-a răzgândit în privinţa invitaţiilor transmise persoanelor cu probleme penale la Cotroceni, de Ziua 
Naţională, Klaus Iohannis a declarat că a constatat că oamenii îşi doresc ”bună înţelegere” între cei care conduc 
statul. 
”Anul trecut, într-adevăr, nu am invitat pe toată lumea, fiindcă am vrut să subliniez că există oameni care au 
probleme care, după părerea mea, sunt foarte mari. Însă am constatat, în acelaşi timp, că oamenii îşi doresc ca la 
conducerea statului să existe o bună înţelegere. Chiar dacă nu întotdeauna este posibilă această bună înţelegere, 
anul acesta, de Ziua Naţională, am hotărât să invit oamenii după funcţii, după merite”, a răspuns Klaus Iohannis. 
Acesta a explicat că a luat lista de protocol ”aşa cum există ea” şi a invitat ”pe toată lumea”, între cei invitaţi fiind 
şi preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, şi preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Laurențiu-Teodor Mihai, numit președinte al Casei Naționale de Asigurări de Sănătate 
Laurențiu-Teodor Mihai a fost numit în funcția de membru al Consiliului de Administrație și de președinte al Casei 
Naționale de Asigurări de Sănătate (CNAS), printr-o decizie a prim-ministrului Mihai Tudose. 
Decizia a fost publicată miercuri seară în Monitorul Oficial. 
Pe 1 septembrie, premierul Tudose a decis eliberarea lui Marian Burcea din funcția de membru al Consiliului de 
Administrație și de președinte al CNAS, cu rang de secretar de stat. Conform aceleiași decizii a șefului Executivului, 
Răzvan Teohari Vulcănescu, vicepreședinte al CNAS, a exercitat atribuțiile președintelui până la numirea 
conducătorului instituției. 
Decizia premierului Tudose de eliberare a lui Marian Burcea de la conducerea CNAS a venit după ce acesta a fost 
reținut de procurorii Direcției Naționale Anticorupție în dosarul în care se investighează decontări ilegale ale 
CASMB. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Oportunități, perspective și soluții pentru creșterea agriculturii românești la "Romanian Food & Agribusiness Conference 
2017" 
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Cei mai importanți jucători din sectorul agroalimentar vor discuta joi despre oportunități, perspective și soluții 
pentru creșterea agriculturii românești, la a V-a ediție a "Romanian Food & Agribusiness Conference 2017", 
organizată de BusinessMark. 
Potrivit organizatorilor, tematica acestei ediții cuprinde aspecte ce țin de: bilanțul agricol în 2017 — prioritățile și 
strategia de dezvoltare pentru creșterea potențialului agricol al României în anul 2018, PNDR 2014 — 2020, 
nivelul absorbției efective a fondurilor nerambursabile la finalul anului 2017 și perspectivele pentru anul următor, 
subvenții în agricultură, stimularea asocierilor dintre agricultori și facilitățile fiscale oferite cooperativelor agricole, 
creșterea productivității în agricultură, SMART Agriculture, strategii de marketing în agribusiness, aspecte privind 
distribuția, logistica și supply chain-ul în agribusiness, industria agroalimentară, siguranța și securitatea 
alimentară, agricultura BIO, utilizarea energiilor regenerabile în agricultură și eficientizarea costurilor, aspecte 
fiscale și legislative specifice domeniului. 
La conferință vor participa reprezentanți de la Ministerul Agriculturii, Agenția de Plăți și Intervenție pentru 
Agricultură, LAPAR, Romalimenta, Asociația Patronală Româna din Industria Laptelui, Asociația Marilor Rețele 
Comerciale din România etc. 
Evenimentul este organizat de BusinessMark, alături de CEC Bank, Wise Finance Solutions, Camera Franceza de 
Comerț și Industrie în România (CCIFER), Camera de Comerț Bilaterală Bulgaria ? România și Plantăm fapte bune 
în România. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Finanţări europene de peste 2 miliarde euro, lansate de Ministerul Dezvoltării Regionale, până la finalul 
anului. Cui sunt adresate 
Ministerul Dezvoltării Regionale, Administraţiei Publice şi Fondurilor Europene va lansa până la sfârşitul acestui an 
apeluri de proiecte de peste 2 miliarde euro fonduri europene, informează un comunicat al instituţiei.isterul 
Dezvoltării Regiazăeuropene de peste 2 miliarde eo 
Printre apelurile care se vor lansa se numără finanţarea de investiţii în infrastructura de educaţie şi formare (POR, 
31 mil. euro), în infrastructurile sanitare şi sociale (POR, 125 mil. euro), în eficientizarea energetică a locuinţelor şi 
a infrastructurii publice din oraşe (POR, 76 mil. euro). 
Alocări vor fi lansate şi pentru dezvoltarea şi modernizarea infrastructurii necesare navigaţiei fluviale şi maritime 
(POIM, 292 mil euro), infrastructurii aeroportuare (POIM, 33,5 mil. euro), pentru tehnologia informaţiei şi 
comunicaţiilor destinate unei economii digitale competitive (POC, 50 mil. euro), pentru mai multe locuri de muncă 
oferite şomerilor şi persoanelor inactive (POCU, 20 mil. euro) şi pentru accesul egal al tuturor cetăţenilor la 
învăţarea pe tot parcursul vieţii (POCU, 32,5 mil. euro). 
De asemenea, cererile de proiecte care se vor lansa până la sfârşitul acestui an vizează investiţii în integrarea 
durabilă pe piaţa muncii a tinerilor (POCU, 104 mil. euro), în dezvoltarea administraţiei publice şi a unui sistem 
judiciar accesibil şi transparent (POCA, 7,3 mil. euro). 
O altă categorie este cea a investiţiilor care vizează creşterea eficienţei resurselor umane implicate în gestionarea 
şi controlul modului în care sunt folosiţi banii europeni (POAT, 91,6 mil euro), dar şi sprijinirea activităţilor 
comune cu alte state pe linia prevenirii dezastrelor naturale şi pregătirea unor acţiuni concertate în timpul 
situaţiilor de urgenţă (PO România-Ucraina , 33 mil. euro). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Una dintre cele mai mari companii din lume şi-a mutat producţia din China în România: "Putem face lucruri de 
top aici" 
Bitdefender, compania românească de tehnologie cu cea mai puternică expansiune internaţională, a transferat 
din China la o fabrică din Satu Mare producţia celei de-a doua generaţii a Bitdefender BOX.utem face lucruri de 
taici" (Imagine: zf.ro) 
Este vorba despre producţia unui dispozitiv care odată integrat în reţeaua de comunicaţii dintr-o gospodărie oferă 
protecţie împotriva aplicaţiilor periculoase ce vizează dispozitivele conectate la internet, a declarat Florin Talpeş, 
CEO al producătorului de soluţii de securitate IT în cadrul unei întâlniri cu media. 
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“Am visat la acest lucru, de ce să nu putem face în România acest lucru. Este şi o ambiţie personală să arătăm că 
putem face lucruri de top aici”, a spus Florin Talpeş. 
El a insistat asupra faptului că echipamentul este integral proiectat de Bitdefender şi că nu este vorba de un kit de 
componente care sunt asamblate sub sigla firmei.”Bitdefender Box este un echipament proiectat în România, nu 
asamblăm un kit noname luat de pe piaţă. Acum doi ani, când am demarat producţia primei variante Bitdefender 
Box nu erau condiţii în România pentru producţie, dar între timp acestea s-au schimbat masiv. Costurile sunt puţin 
mai mari în România faţă de China, pentru că vorbim totuşi de Uniunea Europeană”. 

 
(Sursa: Mediafax) 
 
 

 Stabilitatea și Predictibilitatea Elementele de care au nevoie liderii celor mai mari companii din Romania prezenți la 
,,CEO Conference - Shaping the future'', evenimentul anual de referință pentru elitele mediului de afaceri românesc 
Peste 200 de top executivi, antreprenori și oameni de afaceri au participat vineri, 17 noiembrie 2017 la CEO 
Conference — Shaping the future — întâlnirea anuală a liderilor celor mai mari companii din Romania, organizată 
de Doingbusiness.ro împreună cu EY Romania. 
,,CEO Conference reprezintă o platformă deschisă pentru dezbateri și relaționare de afaceri, în care participanții se 
întâlnesc și discută despre factorii care conturează mediul de afaceri acum, tendințele din economia locală și 
globală, motoarele creșterii economice și oportunitățile din perspectiva experienței și identificării de noi piețe'' a 
declarat Dumitru Ion, CEO Doingbusiness.ro. ,,Anul acesta ne-am concentrat pe provocările managementului 
strategic, pe rolul șefilor de companii ca lideri în promovarea inovării dar și pe provocările cotidiene într-un mediu 
economic volatil din punct de vedere legislativ sau fiscal în care a devenit normalitate ca foarte improbabilul să se 
întâmple'', a adăugat acesta.  
 
,,Stabilitatea și predictibilitatea'' a răspuns Mariana Gheorghe — CEO OMV Petrom la întrebarea adresată în 
cadrul Conferinței — care este cea mai mare provocare a mediului economic pentru anul 2018. Opinia CEO-ului 
este împărtășită și de antreprenorul Florin Talpeș — fondator și CEO al BitDefender: 
,,Cred că principala vreme rea pe care o vedem e legată de lipsa de predictibilitate. De faptul că nu vedem ce se va 
întampla și mai mult, suntem ingrijorați că aceasta furtună de schimbări fiscale care au un impact, un cost asupra 
noastră si ne obliga ori sa revizuim salarii, ori investitii, ori echipe intregi, nu s-a terminat. Nu vedem care sunt 
rațiunile din spate, nu vedem comunicare cu noi. Normal pentru noi înseamnă un sistem de taxe stabil. Noi nu 
vrem taxe mai mici, noi vrem un sistem de taxe stabil, preferăm să știm ce se va întampla'', a declarat Florin 
Talpeș.  
 
,,În momentul de față, bugetul pe anul 2018 nu este închis pe deficit de 3%. Practic vor mai fi surprize și cred că 
trebuie să ne așteptăm la surprize din păcate probabil neplăcute. Ecuația bugetului este foarte complicată și cred 
că efectele vor fi importante și pentru mediul de afaceri'', a declarat Ionuț Dumitru — Chief Economist, Raiffeisen 
Bank. 
Prima sesiune a CEO Conference a fost axată pe identificarea tendințelor majore și a impactului lor asupra celor 
mai mari companii din economie. Sesiunea a fost moderată de Bogdan Ion — Country Managing Partner EY 
Romania și a pus în dezbatere provocările managementului strategic avându-i ca panelisti pe Mariana Gheorghe 
— CEO OMV Petrom, Ionuț Dumitru — Chief Economist Raiffeisen Bank, Omer Tetik — CEO Banca Transilvania, 
Florin Talpeș — fondator și CEO Bitdefender, Virgil Șoncutean — CEO Allianz Țiriac Asigurări și Fady Chreih — 
CEO Regina Maria.  
 
,,Ca provocare pentru managementul strategic identific predictibilitatea mediului economic — aceasta este o 
constantă'', a declarat Virgil ?oncutean — CEO Allianz Țiriac Asigurări. ,,Mai mult decât atât, știm că frecvența 
crizelor este în creștere, deci știm că ciclurile economice se scurtează, iar din perspectiva companiilor, reziliența 
este capacitatea esențială de supraviețuire, pentru că aceasta arată cât de mult putem absorbi șocuri externe și să 
dezvoltăm business-ul mai departe'', a mai declarat Șoncutean.  
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,,Managementul strategic se referă la cum navighezi în impredictibilitatea atât fiscală cât și legislativă, și în 
acelasi timp cum te bucuri de creșterea economică din Romania care este o creștere economică puternică. Să nu 
ignoram această creștere și cred ca trebuie să ne bucurăm de ea.'', a susținut Fady Creih — CEO Regina Maria. 
Cea de-a doua sesiune a CEO Conference a fost moderată de jurnalistul Radu Soviani și s-a concentrat pe 
regândirea modelelor de afaceri și reinventarea avantajelor competitive ale companiilor în contextul noii realități, 
avându-i ca invitați pe Bogdan Popescu — Director Operațiuni Microsoft Romania, Marius Perșinaru — CEO 
Schneider Electric, Gabriel Andronescu — Country General Manager CHEP Romania, Carmen Niță — Managing 
Director TMF Group, Răzvan Ionescu — Director Marketing Segment Business Telekom și Dumitru Ion — 
CEO Doingbusiness.ro & Kompass Romania. 
,,Cel mai important lucru pentru cei care ocupă poziția de CEO este să stea alerți în raport cu inovația. Să fie 
deschiși că lucrurile se pot face altfel azi, există tehnologie peste tot și tehnologia a devenit foarte accesibilă. 
Oportunitățile există, trebuie să fim foarte atenți la ele'', a declarat Răzvan Ionescu — Telekom Romania. 
,,Primul mesaj pe care vreau să îl transmit este că lumea e din ce in ce mai mică — și mă refer aici la accesul la 
informație'', a susținut Marius Perșinaru — Country President Romania&Moldova Schneider Electric. ,,Orice se 
întamplă, oriunde pe glob în ceea ce privește orice aspect al vieții economice și sociale ajunge în alta parte pe glob 
foarte rapid. Gândiți-vă ce înseamnă acest lucru pentru competitivitate'', a adăugat Perșinaru. ,,Gândiți-vă la 
inovare nu numai din punct de vedere al produselor, dar mai ales din punctul de vedere al culturii de organizație'', 
a transmis Președintele Schneider Electric participanților la eveniment.  
În cea de-a treia sesiune, Mihai Stănescu — Executive Coach, RoCoach, a răspuns la întrebarea de ce consiliile de 
administrație competente pot eșua și a identificat 10 surse ale eșecului, prezentând și strategiile pentru ca 
membrii Consiliilor de Administrație să devină mai performanți. 
În cadrul CEO Conference a fost lansata si publicatia ,,Major Companies of Romania 2017'' — cel mai complet 
instrument disponibil pe piața din România pentru evaluarea mediului de afaceri național atât ca întreg cât și 
sectorial. Publicatia include interviuri cu manageri și antreprenori care au dovedit excelență prin modul în care au 
inițiat, au derulat și fac afaceri în România.  
 
(Sursa: Agerpres) 
 

  Erdogan, atac virulent la adresa Occidentului. Ruptura e totală pe Facebook Share pe Twitter 
Recep Tayyip Erdogan acuză Occidentul pentru conflictele din statele islamice: "Cine sunt adevăraţii câştigători 
din miliardele de dolari ai armelor comandate Occidentului de către statele islamice?", spune preşedintele turc. 
"Este evident că Occidentul încearcă să-şi garanteze propriul viitor prin importarea unor elemente bolnave în 
lumea islamică. Islamofobia, neo-nazismul şi rasismul s-au intensificat în lumea occidentală, înlocuind democraţia, 
drepturile omului şi libertatea", a declarat Erdogan în cadrul unei întâlniri a Organizaţiei Cooperării Islamice la 
Istanbul, adăugând că statele islamice ar trebui să acţioneze şi să constrângă Occidentul să mai folosească 
islamofobia drept armă. 
Preşedintele turc a susţinut că organizaţiile teroriste, inclusiv Stat Islamic, Al-Qaida şi Boko Haram, au transformat 
întregi regiuni în teatre de conflicte, în timp ce Occidentul a permis asta. 
"Cine sunt adevăraţii câştigători din miliardele de dolari ai armelor comandate Occidentului de către statele 
islamice? Cine câştigă din asta? Ţările noastre se destramă prin crearea frontierelor artificiale. Cine beneficiază din 
asta?" a întrebat Erdogan, citat de Mediafax. 
(Sursa: Realitatea) 
 
 

 Prima ţară care sare în apărarea Coreei de Nord şi atacă SUA 
Cuba a adus din nou, miercuri, un sprijin ferm aliatului său nord-coreean și a condamnat "presiunile unilaterale 
americane" asupra Phenianului, cu ocazia unei vizite pe insula caraibiană a șefului diplomației nord-coreene, 
relatează AFP. 
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Regimul comunist din Cuba este unul dintre puținii aliați ai Phenianului. În septembrie, Ri Yong Ho și-a exprimat la 
ONU "sprijinul ferm și solidar cu poporul cubanez". 
Primindu-l la Havana pe omologul său Ri Yong Ho, ministrul cubanez de externe, Bruno Rodriguez, a afirmat că 
"respinge considerațiile și invectivele guvernului Statelor Unite" împotriva Coreii de Nord care, în opinia lui, 
"servesc ca bază aplicării unor măsuri coercitive contrare dreptului internațional". 
În același timp, Bruno Rodriguez "a considerat că o soluție politică durabilă (în Peninsula Coreeană) va putea fi 
găsită numai prin dialog și negociere", a informat televiziunea de stat cubaneză. 
La rândul său, Ri Yong Ho, sosit luni în Cuba, a deplâns "înrăutățirea situației din Peninsula Coreeană din cauza 
creșterii folosirii forțelor militare imperialiste" și a subliniat "importanța relațiilor dintre cele două țări care edifică 
socialismul", a menționat aceeași sursă. 
Vizita ministrului nord-coreean în Cuba are loc în contextul în care tensiunea dintre SUA și Coreea de Nord este 
foarte mare din cauza programelor nuclear și balistic dezvoltate de Phenian și a potențialei amenințări pe care o 
reprezintă rachetele nord-coreene ce ar putea atinge teritoriul american. 
Luni, Statele Unite au sporit presiunea asupra Phenianului înscriind din nou Coreea de Nord pe lista neagră a 
"statelor care susțin terorismul", o măsură simbolică în ajunul unor noi sancțiuni pentru a încerca să frâneze 
ambițiile nucleare ale regimului comunist. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Vladimir Putin, declarații despre soarta Siriei. Ce urmează să se întâmple 
"A apărut o şansă reală de a pune capăt acestui război civil care durează de mai mulţi ani", a declarat preşedintele 
rus în deschiderea unui summit organizat în staţiunea balneară Soci, în prezenţa preşedinţilor Turciei, Recep 
Tayyip Erdogan, şi Iranului, Hassan Rouhani. Potrivit lui Putin, acţiunile militare de amploare "împotriva grupurilor 
teroriste din Siria se apropie de final", scrie Agerpres. 
 
"Datorită eforturilor Rusiei, Iranului şi Turciei, am reuşit să evităm dezintegrarea Siriei, să împiedicăm căderea ei 
în mâinile teroriştilor internaţionali", ceea ce ar fi însemnat o "catastrofă umanitară", a spus Putin. 
 
Prin summitul de la Soci, liderul de la Kremlin, principalul susţinător al preşedintelui sirian Bashar al-Assad, vrea să 
pregătească perioada postconflict, în condiţiile în care regimul sirian, sprijinit de armata rusă, a preluat de la 
rebeli şi de la jihadişti controlul asupra unei mari părţi a teritoriului ţării. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Premierul Spaniei susţine că va discuta cu toate forţele politice din Catalonia, după alegerile regionale. Apelul 
adresat afaceriştilor spanioli 
Mariano Rajoy, prim-ministrul Spaniei, a declarat, miercuri, că după alegerile regionale din Catalonia ce vor avea 
loc în luna decembrie va discuta cu toate partidele politice legitime, adăugând că acest scrutin are menirea de a 
rezolva criza politică, informează site-ul postului France 24.riştilor spanioli 
”După alegeri, dincolo de ce spun urnele, voi rămâne premierul tuturor şi voi discuta cu toată lumea. În acelaşi 
timp, le voi cere tuturor să respecte cadrul constituţional şi legal”, a afirmat premierul spaniol, adăugând că este 
dispus să poarte negocieri cu toate formaţiunile ce vor câştiga legitimitate prin alegeri. 
În cadrul unei reuniuni cu reprezentanţi ai mediului de afaceri, Rajoy a atras atenţia că recenta criză a generat 
plecarea din regiune a peste 2.700 de întreprinderi. 
”Nu mai retrageţi întreprinderi din Catalonia”, le-a cerut Rajoy oamenilor de afaceri spanioli. 
Declaraţiile lui Rajoy au fost făcute în contextul în care în presa internaţională au apărut informaţii cu privire la 
Guvernul Spaniei, care ar analiza posibilitatea de a acorda mai multă autonomie fiscală regiunii Catalonia, în 
eforturile de a detensiona criza constituţională apărută după ce liderii catalani au proclamat independenţa. 
Oficiali guvernamentali de rang înalt de la Madrid au declarat pentru cotidianul britanic The Guardian că, deşi în 
cadrul Partidului Popular se menţine atitudinea reticentă faţă de viitoare referendumuri separatiste, există voinţa 
politică de a iniţia discuţii pe tema unui plan fiscal destinat regiunii Catalonia. 
(Sursa: Mediafax) 
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